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Halfjaarbericht van de CDA-fractie  
Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier  
over de belangrijkste politieke onderwerpen  
in de periode juli – december 2016; 
 
publicatiedatum 25 maart 2017 

 

Eigentijds besturen 

In ons vorige halfjaarbericht hebben we aandacht besteed aan de voorgenomen vernieuwing 

in het besturen van het Hoogheemraadschap. Een belangrijk punt hierbij was de functie van 

commissievoorzitter verkiesbaar te maken, als technisch voorzitter, met de taak om te 

bevorderen dat het Algemeen Bestuur nog meer groeit in z’n kaderstellende rol naar het 

College van Dijkgraaf en Hoogheemraden en dat meer onderling debat tussen de fracties zal 

leiden tot betere besluiten. Anders dan voor een Gemeenteraad en de Wethouders, geldt voor 

het Algemeen Bestuur van een waterschap namelijk nog het monistische systeem, d.w.z. dat 

de Hoogheemraden lid zijn van het Algemeen Bestuur. Bij HHNK was het daarom een 

automatisme dat de Dijkgraaf en de loco-Dijkgraaf voorzitter van de twee adviescommissies 

waren. 

Zo werden tijdens de vergadering van het Algemeen Bestuur op 21 september jl. voor het eerst 

in de geschiedenis van HHNK verkiezingen gehouden voor het voorzitterschap van de twee 

adviescommissies (Bestuur, Middelen en Waterketen, resp. Water en Wegen). Onze CDA-

fractievoorzitter Frits Brouwer was kandidaat voor het voorzitterschap van de adviescommissie 

Water en Wegen. Met een royale meerderheid (18 stemmen, 

tegen de andere kandidaten 8 resp. 1 stem) is Frits verkozen! 

Deze uitslag tekent het vertrouwen dat de andere fracties 

hebben in de constructieve opstelling van het CDA in het 

Algemeen Bestuur.  

Na z'n verkiezing werd Frits in de bloemetjes gezet door de 

Dijkgraaf (zie foto) en gaf hij aan dat hij zich maximaal zal gaan 

inzetten dat de goede onderwerpen op de agenda komen om 

te bespreken en ook z'n uiterste best zal doen om de debatten 

waardevol en levendig te laten zijn.  

Ter informatie kan nog worden vermeld dat de heer Mees 

Hartvelt (fractie geborgde zetels KvK) is benoemd tot voorzitter 

van de adviescommissie Bestuur, Middelen en Waterketen. 

 

Een ander punt van de vernieuwing is dat elke 

fractie plaatsvervangende commissieleden kan 

benoemen, die voortaan ook officieel beëdigd 

worden. Een bijzonder moment in de november-

vergadering van het Algemeen Bestuur was dan 

ook de beëdiging van CDA'er Otto Smit (69, uit 

Wieringerwerf; zie foto) tot officieel steunfractielid 

in de Adviescommissie Water en Wegen, in de 

plaats van Frits. 

 

Andere punten van de vernieuwing, zoals het 

hebben van een bestuurlijke termijnagenda, het houden van een structureel fractievoorzitters-

overleg en een onderzoek naar een video-verslag van de vergadering, zijn nu in uitvoering. 
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Begroting 2017 

Er wordt dit lopende jaar ruim 217 miljoen aan belastingen opgehaald door HHNK. Dat wordt 

door onze bewoners, bedrijven, agrariërs en natuurterreinbeheerders opgebracht. Onze 

begroting is sluitend en bestaat voor de eerste keer, uit 8 effecten voor de samenleving. 

Hieronder staan de effecten met de bedragen, die daaraan worden uitgeven: 

- Waterveiligheid   58,6 miljoen 

- Wateroverlast beperken  57,1 miljoen 

- Watertekort voorkomen    0,8 miljoen 

- Gezond Water     6,3 miljoen 

- Schoon water   71,8 miljoen                                                                                

- Veilige (vaar)wegen   24,9 miljoen 

- Crisisorganisatie     1,1 miljoen 

- Bestuur en organisatie  35,1 miljoen 

Opgeteld komt dit op een hoger bedrag uit dan de belastingen; de reden daarvoor is een aantal 

grote bedragen aan subsidies. U kunt hier meer over lezen op de speciale website daarvoor: 

http://begroting2017.hhnk-financieel.nl 

 

Belangrijk goed nieuws is, dat de belastingen gemiddeld niet zijn gestegen. Voor veel 

huishoudens is er zelfs een verlaging van belastingen doorgevoerd. De CDA-fractie kan daar 

trots op zijn; onze fractie doet al vele jaren een beroep op het totale bestuur om onze  

waterschapsbelastingen niet te verhogen en bij voorkeur te verlagen. Dit was ook een 

belangrijk punt uit het CDA-verkiezingsprogramma. Nu is dat gelukt! 

Ondanks een gemiddelde belastingverhoging van 0%,  kan er in 2017 €2.000.000 uitgegeven 

worden aan nieuw beleid, waarbij belangrijke voorbereidingen getroffen kunnen worden voor 

o.a. de nieuwe Omgevingswet en betere metingen t.b.v. het voorkomen van wateroverlast.  

 

Naast de positieve kant, heeft HHNK ook 410 miljoen aan vaste geldleningen voor alle 

werkzaamheden uit het verleden uitstaan, voor bijvoorbeeld dijkaanleg en  waterzuiverings-

installaties. Het bedrag van deze leningen wordt jaarlijks lager; we doen namelijk steeds meer 

uitgaven rechtstreeks uit onze belastinginkomsten. Zo wentelen we uitgaven niet af op 

toekomstige generaties, wat goed past bij de kernwaarden van het CDA! 

Per kwartaal wordt er een rapportage gemaakt voor het Algemeen Bestuur, waarin de uitgaven 

verwerkt staan. Daarin staan ook de status van projecten en de risico's die wij lopen. Jaarlijks 

wordt er in het jaarverslag uitleg gegeven en geeft de accountant daar zijn visie op. Zo kan het 

Algemeen Bestuur goed de vinger aan de pols houden. 

Dat we er als HHNK financieel zo goed op staan, vervult de CDA-fractie, met onze eigen 

portefeuillehouder Financiën Jan Kramer voorop, natuurlijk met veel trots… 

 

Als CDA-fractie hebben we uiteraard voor de begroting gestemd, maar niet nadat we van de 

Dijkgraaf de toezegging hadden ontvangen dat internationale samenwerking meer aandacht 

zou krijgen dan uit de begroting leek te blijken. Met al onze kennis en kunde zijn we immers in 

staat ook andere landen in de wereld die tobben met bedreiging van overstroming, watertekort 

of waterverontreiniging te helpen…  

 

Ad hoc werkgroep Klimaat en Energie 

In het vorige halfjaarbericht meldden we de oprichting door het Algemeen Bestuur van een ad 

hoc werkgroep Klimaat en Energie. Deze moest het College van Dijkgraaf en Hoogheemraden 

adviseren over een lange termijnvisie wat betreft klimaat en energie. Dan gaat het erom of we 

als Hoogheemraadschap alleen het wettelijke minimum doen m.b.t. energiebesparing e.d., of 

http://begroting2017.hhnk-financieel.nl/
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dat we een absoluut voorbeeld-waterschap willen zijn op 

dit gebied (wat veel geld kost, maar ook veel oplevert), 

of iets daartussenin. Namens het CDA was Frits Brouwer 

lid van de ac hoc werkgroep. De ad hoc werkgroep heeft 

in december zijn advies afgerond en het is nu afwachten 

wat het College van Dijkgraaf en Hoogheemraden 

definitief gaat voorstellen. Zeker lijkt dat HHNK streeft 

naar 100% CO2-reductie in 2025, dat HHNK in 2020 minimaal 40% van zijn energieverbruik 

duurzaam opwekt en ernaar streeft 100% energieneutraal te zijn in 2025. Dit alles gaat in de 

orde van 2 miljoen euro per jaar kosten. Absoluut discussiepunt is nog voor hoeveel procent 

HHNK de uitstoot van de veenweiden en de baggerspecie kan en wil minimaliseren.  

Besluitvorming over dit onderwerp vindt dit voorjaar in het Algemeen Bestuur plaats. 

 

Meedenkgroep Participatie 

De tweede werkgroep betreft de Meedenkgroep Participatie, waarin onze fractie door Ed 

Jongmans wordt vertegenwoordigd. Als gevolg van de veranderingen in de samenleving is er  

ook sprake van veranderingen in de relatie tussen overheid en inwoner; vandaar de activiteiten 

van deze meedenkgroep.  

Onze fractie vindt het belangrijk met de belangen van 

aanwonenden, bedrijven, agrariërs, organisaties en 

gemeenten rekening te houden. Van burgers krijgen we 

over de wijze waarop wordt of kan worden geparticipeerd 

of gecommuniceerd, geregeld signalen. Vroegtijdige 

betrokkenheid bij het verkrijgen van draagvlak voor zaken 

van ons waterschap is essentieel om realisering ervan te 

vergemakkelijken. In ons CDA-verkiezingsprogramma is 

dat duidelijk verwoord en ook in het collegeprogramma 

heeft dat aandacht gekregen.  

Wij juichen toe dat dit onderwerp t.b.v. de aanpak van de 

taken van ons waterschap concreet aandacht krijgt. 

Inmiddels heeft onder leiding van de dijkgraaf een tweetal 

brainstormsessies van de Meedenkgroep plaats 

gevonden, die nu nadere uitwerking zullen moeten krijgen.  

 

Meedenkgroep revolverend waterinnovatiefonds 

In de vorige nieuwsbrief stond een kort bericht over de bestuurlijke meedenkgroep (met Petra 

van Ollefen als lid namens het CDA) die is ingesteld naar aanleiding van het voorstel van de 

fractie Bedrijfsgebouwd (KvK) om te komen tot het oprichten van een revolverend 

waterinnovatiefonds. Doel van het fonds is het mogelijk maken van projecten op watergebied 

met een hoog innovatief karakter, die nu niet kunnen opstarten omdat de noodzakelijke 

financiering niet, casu quo niet volledig, kan worden verkregen uit reguliere 

financieringsbronnen.  

Projecten die in aanmerking kunnen komen voor een cofinanciering dienen gerelateerd te zijn 

aan de blauwe sector en moeten passen binnen het MVO (Maatschappelijk Verantwoorde 

Overheid) profiel van het Hoogheemraadschap. Het fonds is voorts regionaal gebonden en 

voorziet in een cofinanciering met het oogmerk dat de gedane investering t.z.t. terugvloeit (het 

revolverende principe) naar HHNK zodat de financiële risico’s voor HHNK beperkt blijven. 

In de CHI-vergadering van 20 september 2016 zijn de bevindingen van de Meedenkgroep 

besproken en lag voorts het besluit voor om: 1) een waterinnovatiefonds op te richten ter 

grootte van € 2 miljoen; 2) het fondsbeheer onder te brengen bij een derde partij; 3) in het 
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selectieproces gebruik te maken van de kennis en kunde van de STOWA; 4) het fonds na twee 

jaar te evalueren; en 5) D&H te verzoeken de verdere uitwerking ter hand te nemen en hierbij 

de Meedenkgroep en/of andere CHI-leden, een rol te geven in de uitwerking en selectie van 

de projecten. 

Als CDA-fractie hebben wij het voorstel uitvoerig besproken. Wij vinden innovatie zeer 

belangrijk en een hoog goed. Maar ook rees de vraag of een dergelijk fonds nu wel het 

aangewezen middel is voor HHNK om innovatie te bewerkstelligen, of dat je dit soort 

stimuleringsmaatregelen eigenlijk over moet laten aan de algemene democratie, zoals de 

provincie. Ook het aspect dat onze hoogheemraad (Jan Kramer) bij instemming met het 

voorstel als portefeuillehouder belast wordt met de verdere uitvoering van het voorstel, heeft 

een rol gespeeld bij de stemming van de CDA-

fractie. Uiteindelijk hebben wij als fractie met 2 

personen voor het voorstel gestemd en met 2 

personen tegen. Het voorstel is met 21 stemmen 

voor en 9 stemmen tegen, aangenomen door het 

CHI. 

De ambtelijke organisatie is nu bezig met de 

verdere uitwerking en regeling van het concept 

van het revolverend waterinnovatiefonds, wat 

later dit jaar tot een uitvoeringsbesluit moet leiden. 

                                                                                    dijk op veen; een vorm van innovatie 

Dijkversterking NIOZ op Texel   

Het NIOZ (Koninklijk Nederlands Instituut voor Onderzoek der Zee) en het Hoogheem-

raadschap zijn al geruime tijd met elkaar in overleg over de wijze van dijkversterking. Nu ligt 

het NIOZ in feite buitendijks. De gebouwen staan weliswaar achter de voorlanddijk, maar die 

biedt minder bescherming dan de primaire dijk die in 1961 werd versterkt. Versterking van die 

dijk biedt geen extra bescherming aan het NIOZ. Volgens onderzoek neemt het risico op 

overstroming alleen maar toe, hetgeen betekent dat het NIOZ (op termijn) zou moeten 

verhuizen. NIOZ is een wereldvermaard onderzoeksinstituut met aan gebouwen, infrastructuur 

etc. een waarde van circa € 80 mio en het heeft een jaarbudget van €30 mio. Het NIOZ biedt 

werk aan circa 250 hoogwaardige arbeidsplaatsen en wordt ingedeeld bij de top 10 wereldwijd 

van de wetenschappelijke instituten op dit gebied. 

Als fractie hebben wij binnen het Algemeen Bestuur op basis van eerdere discussies, alsmede 

de voortschrijdende gedachtenvorming, aangezwengeld dat door HHNK met een bredere blik, 

met oog voor de maatschappelijke belangen en het aspect publieke zaak (maatschappelijk 

verantwoord ondernemen), naar deze dijkversterking  wordt gekeken. Het NIOZ is namelijk 

van belang voor niet alleen het technisch-wetenschappelijk onderzoek met een mondiale 

betekenis, maar ook voor de economie van de kop van Noord-Holland en de gemeente Texel 

in het bijzonder. 

Alleen letten op de wettelijke taak van het waterschap 

vindt onze fractie in dit verband wat te beperkt, omdat 

daardoor een verkeerd beeld over de taakopvatting van 

ons waterschap zou kunnen ontstaan. Immers, in de 

basis gaat het om het veiligstellen van kapitaalgoederen 

c.a. die publiek eigendom zijn en die last hebben van 

veranderingen als gevolg van de verwachte situatie rond 

de zeespiegelstijging. Alles draait natuurlijk om de vraag 

wie aan dit project financieel gaat bijdragen. 

Hoewel de discussie nog gaande is komt het sluitend zijn 

van de financiering ten opzichte van de begroting steeds dichterbij, waarbij partijen als het 

Ministerie van I&M (RWS), het Ministerie van OCW (NWO), het NIOZ, de gemeente Texel en 
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ons waterschap zich niet onbetuigd laten. Echter de provincie Noord-Holland en de 

ondersteunende gemeenten in de Noordkop van de provincie hebben hun portemonnee nog 

niet getrokken, terwijl dat toch eigenlijk wel in de lijn zou liggen. De komende maanden is 

afronding van de besluitvorming te verwachten en, gezien de rol en inspanningen van onze 

CDA-fractie, hopelijk in positieve zin. 

CDA-verkiezingsprogramma voor de Tweede Kamer  
T.b.v. het opstellen van het CDA-verkiezingsprogramma voor de (inmiddels gehouden) 
Tweede Kamer-verkiezingen hebben we ons (met andere CDA-waterschapsfracties in NH en 
CDA-Alkmaar) nog beijverd voor een belangrijk waterschapsonderwerp, namelijk een eerlijke 
belastingheffing voor de agrariërs. Daartoe hebben we het volgende amendement ingediend: 
“Steeds meer agrarische percelen worden gekwalificeerd als ‘natuurterrein’ in de zin van de 
Waterschapswet. Omdat de watersysteemheffing voor deze natuurterreinen aanzienlijk lager 
is dan die voor gewone landbouwgrond, terwijl de totale belastingopbrengst uit natuurterreinen 
en landbouwgronden gelijk moeten blijven, dreigt voor de landbouwgronden het tarief van de 
watersysteemheffing steeds verder toe te nemen. Het CDA pleit voor een nieuwe systematiek 
voor de watersysteemheffing om dit te voorkomen”. 

Ons amendement heeft het binnen het CDA-Noord-Holland gehaald, wat we beschouwen als 
een mooi resultaat. Helaas heeft het landelijke CDA-congres het amendement niet 
overgenomen, maar in contacten met de Tweede Kamerfractie van het CDA is ons gebleken 
dat er toch wel verdere aandacht zal worden besteed aan dit onderwerp. 

====================================================================== 
Deelnemen aan onze brede CDA-waterschapsfractie of vragen over waterschapszaken? 
Onze fractie houdt in principe twee maal per jaar een bijeenkomst met een zgn. brede fractie. 
In de bijeenkomsten met deze brede fractie is het de bedoeling een wisselwerking te laten 
plaatsvinden met de leden van de CDA-fractie van HHNK en degenen die kandidaat op de 
kieslijst staan van de laatste verkiezingen en andere belangstellende CDA’ers uit gemeente-
raadsfracties of afdelingsbesturen. De HHNK-CDA-fractie maakt immers graag gebruik van de 
reacties van andere leden en bij hen levende ideeën. Graag zouden wij de brede fractie nog 
willen versterken met een aantal belangstellenden. Hebt u belangstelling? Graag nodigen wij 
u uit als gast voor de eerstvolgende bijeenkomst. Deze zal komend voorjaar worden gehouden 
in relatie tot de bespreking van de Meerjarenbegroting 2018 e.v.. Hebt u belangstelling? Laat 
het aan een fractielid of aan het fractiesecretariaat weten. 

Hebt u overigens onderwerpen die zich lenen voor schriftelijke of mondelinge vragen aan het 
college van Dijkgraaf en Hoogheemraden over algemene waterschapszaken, dan verzoeken 
wij u deze aan ons door te geven. Wij proberen actuele zaken aan de orde te stellen opdat 
deze aandacht of bijstelling zullen krijgen wanneer dat nodig is. U kunt daarover ook contact 
zoeken met een van de fractieleden of het fractiesecretariaat. 
 
N.B. Voor de verschillende CDA-regio’s in het werkgebied van HHNK zijn de volgende 
fractieleden contactpersoon:  
Jan Kramer:                         Kop van Noord-Holland en West-Friesland 
Frits Brouwer:                      IJmond 
Petra van Ollefen:               Alkmaar e.o. 
Ed Jongmans:                     Zaanstreek-Waterland en Amsterdam-Noord 
Otto Smit (steunfractielid):   Kop van Noord-Holland en West-Friesland                                                         
Zij proberen ook zoveel mogelijk aanwezig te zijn bij regio-bijeenkomsten. 
 
Contactadres: 
CDA-fractie HHNK 
Fractiesecretaris: Ed Jongmans, email: hhnk@famjongmans.nl, tel. 06-211.15.904 
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Zie ook onze website: www.cda.nl/hollandsnoorderkwartier 


